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a r m a n m e l i . i r
کــوتـاه

  ما در سطح جامعه با افرادی روبه رو هستیم که زنده بودن 
و زندگی کردن نخستین هدفی است که دنبال می کنند. 
داشتن امنیت و امید به آینده هم اهداف بعدی افراد یک جامعه 
است. وقتی شرایط اقتصادی و اجتماعی جامعه وضعیتی را 
شکل دهد که امکان تحقق آن اهداف مشروع را با ابزارهای 
در دسترس و مشروع از بین ببرد شاهد بروز انواع بزهکاری ها 
خواهیم بود. اگر آن هزینه ای که برای زندگی و تحصیل یک 
شهروند در طول زندگی اش صرف شده با درآمدی که امروز به 
دست می آورد تطبیق نداشته باشد درواقع ابزار مشروع برای 
رسیدن به اهداف از او سلب شده است. برای همین عده ای 
خود را نیازمند به استفاده از ابزارهای نامشروع برای رسیدن 
به اهدافشان می بینند.  واقعیت این است که هیچ کسی مایل 
نیست دست به سرقت و خشونت بزند یا مثلا برای به دست 
آوردن طلا و جواهرات به بانوان تعرض کند. اما وقتی فرد خود 
را در تنگنای اقتصادی می بیند دست بردن به سرقت تبدیل 
در دسترس ترین راه می شود. در کنار این وقتی از ارزش 
دارایی های یک جامعه به شکل فزاینده کاسته می شود و به 
طور دائمی نرخ تورم بالا می رود تبعات اخلاقی این پدیده را هم 
شاهد خواهیم بود.  اگر فردی ده راه مشروع برای دستیابی به 
اهدافش دارد اما به یک راه نامشروع متوسل می شود او را باید به 
عنوان یک فرد هنجارگریز شناسایی کرد و حتما باید با چنین 
فردی برخورد شود. ما باید بدانیم فقدان آگاهی های حقوقی 
چه تاثیری بر نوع کنش شهروندان در مواجهه با بزهکاران 
خشونت گر می گذارد، در این شرایط ناآگاهی را باید به عنوان 
یکی از عوامل تعیین کننده در بروز خشونت ببینیم. اینکه دیده 
می شود یک فرد بزهکار در خیابان و به شیوه ای تعرض آمیز و 
در منافات با ارزش های پذیرفته شده جامعه دست به سرقت 
طلاهای یک زن می زند به ناآگاهی از تبعات قانونی چنین 
عملی هم ارتباط دارد. یعنی اگر این فرد بداند قانون برای این 
رفتار تعرض آمیز چه مجازاتی  را در نظر گرفته احتمالا دست به 
چنین عملی نخواهد زد. اما تنگناهای معیشتی هم در کاهش 
تاب آوری بخش هایی از جامعه تاثیر خواهد داشت.  آگاهی های 
حقوقی در مشارکت اجتماعی شهروندان بسیار اثربخش است. 
تصور می کنم ضرورت دارد تا نهادهای مسئول برنامه ای را برای 
ارائه مستمر آموزش حقوقی به شهروندان اجرا کنند. ارائه این 
آموزش ها کمک موثری است برای اینکه شهروندان بدانند 
هنگام مواجهه با یک آسیب اجتماعی چطور عمل کنند. البته 
باید جامعه به سمتی هدایت شود تا دیگر نیاز چندانی به دادگاه 
و قاضی و رسیدگی های قضایی باقی نماند. قسمت اول فرایند 
پیشگیری از وقوع جرم، سالم سازی فضای عمومی جامعه است. 
قسمت دوم هم به همین آموزش های حقوقی مربوط می شود. 
چون بخش عمده ای از مسائل قضایی و مشکلاتی که به دادگاه 
و زندان منتهی می شود نتیجه ناآگاهی حقوقی است. یک 
بخش بزرگ از پروسه قضازدایی و زندان زدایی از معبر همین 
آموزش ها می گذرد و یکی از رسالت های قوه قضاییه به این 
موضوع برمی گردد. درکنار این مساله امنیت سرمایه گذاری 

ماموریت دیگری است که باید مورد توجه قرار گیرد.

نقش آموزش های حقوقی 

روی خط آرمان ملی

             88760176                                              
گرانی موتور

گرانی موتورسیکلت های داخلی که نان آور خیلی از اقشار 
ضعیف جامعه هستند مشکلاتی را ایجاد کرده است صدای 
اکثر پیک های موتوری و شغل هایی که با موتورسیکلت سر 
و کار دارند را در آورده  است. در فاصله سه ماه موتورسیکلت 
نزدیک به 50 درصد گران شده است و کسی هم جلوی این 
گرانی را نمی گیرد از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع 

رسیدگی کنند. 
جنتی از تهران 

وام ودیعه مسکن
وام ودیعه ١00 میلیونی مسکن اعلام شده است و ثبت 
نام کرده ام واجد شرایط شدم به مرحله انتخاب شعبه بانک 
رسیده، ولی هر شعبه بانکی که انتخاب می کنم نمی توانیم 
وام ودیعه را دریافت کنیم و اعلام می کند که این شعبه سقف 

وامش پر شده است. 
محمدزاده از تهران 

کنتورگاز پرند
در شهر جدید پرند چند سالی است که در یکی از پروژه های 
مسکن مهر آن زندگی می کنیم ولی هنوز کنتور گاز برای ما 
وصل نشده است و به صورت ناایمن از گاز استفاده می کنیم 
که امکان خطر استفاده از این گاز خیلی زیاد است از مسئولان 
تقاضا داریم که به مشکلات اهالی شهر پرند رسیدگی کنند. 

احدی از پرند

سهام عدالت
برگه سهام عدالت را دارم ولی در سامانه وقتی می خواهم 
کد ملی را وارد کنم اعلام می کند که این کد ملی فاقد سهام 
عدالت است تکلیف ما چیست که در حال حاضر این برگه را 

داریم ولی ثبت نشده است؟!
یک شهروند از اصفهان

 اردشیر گراوند
 پژوهشگر اجتماعی

یـــادداشـــت

مجلس،  درنهایــت  که  جایـــی  تا 
خـــرداد ماه همان سال طرح تحقیق و 
تفحص از این بنیاد را به تصویب رساند. نتایج 
این تحقیق و تفحص چنان غیرقابل باور 
بود که غلامعلی جعفر زاده ایمن آبادی، عضو 
هیات تحقیق و تفحص، پیش تر در گفت وگو 
با خانه ملت، ارگان خبری روابط عمومی 
مجلس، تنها با اشاره به گوشه هایی از این 
نتایج خبر داد که تاکنون تنها 80 مورد تخلف 
محرز از این بنیاد ثبت شده است. حالا نیز 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، باور 
دارد که برخی از مشکلات و اختلاس های 
مالی در این بنیاد رخ داده است.    آن طور 
که رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در 
گفت وگویی تاکید کرده: »روزهای گذشته 
مدیرعامل فعلی بانک دی، پیش من بود و 
گزارش می داد، فقط یکی از شرکت ها حدود 
5هزار میلیارد تومان اختلاس انجام داده... 
حالا همین مسائل در مجموعه کوثر یا در 
مجموعه صندوق ذخیره شاهد و جاهای 
مختلفی که اخبارش هر از چند گاهی به 
گوش می رسد، هم تا حدی وجود دارد.« 
این گفته ها در شرایطی مطرح می شود 
که در دوران دولت های نهم و دهم، بانک 
دی، مشکلات مالی فراوانی داشت تا جایی 
که عباس فلاحیان نماینده مجلس نهم، 
اختلاس در بانک دی و عدم پرداخت مطالبات 
جانبازان را از دلایل  مصوبه مجلس اعلام 
کرد و گفت: »مشکلات بانک دی، رها کردن 
مساله اشتغال جانبازان و مشکلات درمانی 

آنان و همچنین مشکل آسایشگاه بقیه ا… 
از عواملی بود که درنهایت منجر شد تا طرح 
تحقیق و تفحص از بنیاد شهید امور ایثارگران 
رأی بیاورد.« در آن زمان، رئیس وقت هیات 
تحقیق و تفحص از بنیاد شهید در مجلس به 
ایسنا از ابعاد جدید این اختلاس ها خبرداد و 
گفت: »برخی همکاران رسانه ای شما گاهی 
بدون اطلاع می روند و مثلا با برخی بانک ها 
قراردادهایی می بندند و خبرهای غلط منتشر 
می کنند. وقتی سرنخ ها را دنبال می کنید، 
می بینید به یکجا وصل می شوند.« انگار 
تاریخ در حال تکرار شدن است و روایت 
قاضی زاده هاشمی از آن اختلاس ها که هنوز 
جزئیات بیشتری از آن منتشر نشده است؛ 
»مشکلات بنیاد را هم خبر داشتم، یعنی 
از نزدیک کار کرده بودم، بی ارتباط نبودم، 
در این سال ها به هرحال در مجلس بودم، 
اشکالات، اختلالات رفتاری، نوع سازماندهی، 
نوع روابط غلطی را که بین برخی ـ شاید دو، 
سه درصد ـ از جامعه ایثار و شهادت با بنیاد 
که در این سال ها شکل گرفته بود، انحرافات 

سیاسی را شاهد بوده ام.«
   پای چند چهره تاثیرگذار در میان 

است 
 وی در ادامه صحبت هایش می افزاید: 
»متأسفانه بنیاد شهید و امور ایثارگران 
به خصوص آن سال های ابتدایی تأسیس، 
بود.  شده   ایــن چنینی  مسائلی  گرفتار 
بدنه ای از انسان های خدوم داخل بنیاد 
هستند که تعدادشان هم زیاد است؛ منتهی 

با یک ملاحظات خاصی برخی افراد دیگر 
هم آمده بودند؛ شما اگر نگاه کنید در سابقه 
بنیاد شهید تعداد زیادی از مدیران بنیاد 
شهید، بعدها وزرای دولت اصلاحات شدند، 
یعنی چنین سازمانی بوده  و با چنین نگرشی 
اداره می شده است. یکی از کاندیداهای 
ریاست جمهوری همین دوره، سال ها مدیر 
بخش اقتصادی بنیاد شهید بوده است که 
در انتخابات این دوره ریاست جمهوری هم 
به نمایندگی از جریان اصلاحات حضور پیدا 
کرد.« سازمان اقتصادی کوثر از سازمان های 
مهم اقتصادی  است که دارای بزرگترین 
کارخانه خوراک دام و طیور، دامداری، مزرعه 
و باغ های فراوانی است و زیر نظر بنیاد شهید 

کار می کند. 
   هنوز از اختلاس ها خبری در دست 

نیست 
 این گفته ها در شرایطی مطرح می شود که 
در طی سال های اخیر یک گروه عمده ای از 
مدیران بانک دی دستگیر شدند و در زندان 
هستند. آن طور که قاضی زاده گفته است؛ » 
هنوز از حجم خسارت و اختلاس ها خبری 
منتشر نشده و این فقط یک نمونه از بانک 
دی بود، حالا همین مسائل در مجموعه 
کوثر یا در مجموعه صندوق ذخیره شاهد و 
جاهای مختلفی که اخبارش هر از چند گاهی 
به گوش می رسد، هم تا حدی وجود دارد، 
در حالی که این مجموعه انقلابی، مقدس و 
وابسته به شهدا، باید پاک ترین و تمیزترین 

سازمان باشد.«

آرمان ملی : »متأسفانـــه در سال های 
اخیر هم که آفت های زیادی گرفتار 
شده، مثلًا یک گروه عمده ای از مدیران 
بانک دی دستگیر شدند و در زندان 
هستند، هنوز ما حجم خساراتی که وارد 
شده و اختلاس هایی که اتفاق افتاده 
را نمی دانیم.«؛ این بخشی از گفته های 
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در 
رابطه با اختلاس های مالی است. البته 
پیش از این نیز در این بنیاد اختلاس های 
مالی نیز صورت گرفته بود. در یکی از 
مشهورترین آنها که در سال 92، خبرساز 
شد، انتصاب یکی از نزدیکان محمود 
به  وقت،  جمهور  رئیس  احمدی نژاد 
عنوان ریاست این سازمان، باعث شدت 

گرفتن برخی نارضایتی ها شد.

پرونده »متروپل« 
بسته شده است

وزیر کشور گفت: کار »متروپل« از 
باب یک موضوع بحرانی خاتمه پیدا 
کرد و پرونده آن بسته شده است. احمد 
وحیدی اظهار کرد: کار متروپل از باب 
یک موضوع بحرانی خاتمه پیدا کرد و 
پرونده آن بسته شده است. متروپل در 
حال حاضر به یک مجموعه تحویل 
داده شده تا کارهای تخریب ساختمان 
را انجام دهند و از حیث فیزیکی، ماجرا 
به عنوان یک طرح عادی دنبال خواهد 
شد. وزیر کشور با بیان اینکه حادثه 
متروپل نقطه شروعی بود برای اینکه 
سراغ تمام سازه های ناپایدار دیگر برویم 
و رسیدگی به آنها را سرعت ببخشیم، 
گفت: ابلاغ هایی در این حوزه ها صورت 
گرفته، همچنین دستوراتی از سوی 
رهبر معظم انقلاب وجود داشته و 
منجر به تحرک در سطح شهرداری ها، 
نظام مهندسی و دیگران شده است تا 
آنها بتوانند روشن تر و قاطع تر با این 
موضوع برخورد کنند. گزارش تخلفات 
در کمیته ای که مأمور بررسی این 
موارد شده، مطرح خواهد شد و ابعاد 

آن روشن و گزارش داده شد.

 هزار درخواست 
سقط جنین درمانی 

قانونی  پزشکی  رئیس سازمان 
گفت: سالانه ۱۲ هزار پرونده سقط 
جنین درمانی در کشور داریم. عباس 
مسجدی آرانی افزود: امسال شعار 
»تحول دستگاه قضا و خدمت به 
مردم« به عنوان شعار هفته قوه قضائیه 
انتخاب شده که باید سرلوحه کار همه 
قرار بگیرد. در شرایط فعلی کشور بنای 
ما امیدآفرینی است، چراکه دشمن 
با دسیسه های مختلفی، نقص های 
کوچک را بزرگ نشان می دهد تا امید 
را از دل مردم خالی کند. سازمان 
پزشکی قانونی با همکاری معاون اول 
قوه قضائیه حتی یک پرونده معطلی 
نیز در موضوع سقط جنین ندارد و 
خواهشی که من از مردم دارم این 
است که توجه داشته باشند موضوع 
سقط جنین درمانی با جنایی متفاوت 
است  ما سالانه ۱۲ هزار پرونده سقط 
جنین درمانی داریم که سقط جنین 
جنایی نیز در کنار آن به عنوان مساله 
مهمی مطرح است. تلاش می کنیم تا 
این آسیب حوزه سلامت کمتر شود. 

 فرصتی برای افزایش 
جمعیت نداریم 

آرمان ملی: وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی با تاکید بر اینکه وضعیت 
جمعیتی کشور بسیار ناجور است و ما فرصت 
زیادی برای افزایش جمعیت در کشور نداریم، 
گفت: اگر در ۷ سال آتی کاری برای افزایش 
ً قابل جبران نخواهد  جمعیت نکنیم بعدا
بود. بهرام عین اللهی با تاکید بر اینکه  از کل 
اعتبارات تخصیص یافته از تبصره ١۷ بودجه 
یعنی از کل مبلغ ۷8۷ میلیارد تومان، ۴۹۲ 
میلیارد تومان اعتبار تملکی است؛ افزود: یعنی 
باید مراکزی را به عنوان ناباروری در استان ها 
تاسیس کنیم تا این مراکز در این رابطه 
فعالیت کنند. متاسفانه امروز مراکز درمانی 
کافی برای موضوع ناباروری وجود ندارد و 
این موضوع در اولویت اصلی وزارت بهداشت 
قرار گرفته است؛ این ۴۹۲ میلیارد تومان 
هزینه شده برای تاسیس ۴0 مرکز ناباروری 
و بلوک زایمان هزینه شده است. هم اکنون 
نیز ١۴ پروژه مرکز و بلوک زایمان و ۲۶ مرکز 
تخصصی درمان ناباروری در دست اجرا است.

 تحصیل نیم میلیون 
دانش آموز پناهنده 

آرمان ملی: رئیس مرکز امور بین الملل 
و مدارس خـــارج از کشور به مناسبت 
اینکه  بیان  با  پناهنده«  جهانی  »روز 
١80 هزار دانش آموز افغانستانی بدون هیچ 
مدرک هویتی و در مجموع نیم میلیون 
کودک افغانستانی در شرایط کاملا برابر 
با دانش آموزان ایرانی در ایران تحصیل 
می کنند، اظهار کرد: سرانه مصرفی هر 
در  ریال  میلیون  مهاجر50  دانش آموز 
سال ١۴00 بوده است که سازمان های 
بین المللی تنها حدود یک درصد از این 
هزینه ها را جبران می کنند. مهدی فیاضی 
گفت: با حسب دستور طلایی مقام معظم 
رهبری)مدظله العالی( در سال ١۳۹۴ 
مبنی بر پذیرش و ثبت نام تمامی کودکان 
لازم التعلیم افغانستانی حتی در صورتی 
که فاقد مدارک هویتی)غیرمجاز( باشند؛ 
هم اکنون تعداد ١80 هزار نفر دانش آموز 
فاقد اوراق هویتی در شرایط کاملًا برابر با 
دانش آموزان ایرانی به تحصیل اشتغال دارند 
و مجموعا نیم میلیون دانش آموز پناهنده در 

مدارس ایران در حال تحصیل هستند.

مسمومیت با مصرف الکل 
آرمان ملی: رئـــیس مرکز مدیریت 
حوادث و فوریت های پزشکی استان اردبیل 
گفت: به دلیل مصـــرف الکل صنعتی در 
شهرستان مشگین شهر، ١۹ نفر بستری 
و یک نفر فوت کرده است. مجیدمحمد 
غریبانی رئیس مرکز مدیریت حوادث و 
فوریت های پزشکی استان اردبیل، اظهار 
کرد: در شهرستان مشگین شهر ۶ نفر به دلیل 
بروز علائم مسمومیت مصرف الکل صنعتی 
به بیمارستان ولیعصر مشگین شهر مراجعه 
کردند که بعد از گذشت مدت زمانی، تعداد 
مراجعین مسموم شده تا به این لحظه به 
۳١ نفر افزایش پیدا کرده است. وی افزود: 
تعدادی از مراجعین با علائم مسمومیت 
با رضایت شخصی مرخص شده و در حال 
حاضر ١۹ نفر مسموم الکلی در ۲ بیمارستان 
ولیعصر)عج( مشگین شهر و امام خمینی)ره( 

اردبیل بستری هستند.

فوت سه هزار نفر به دلیل نبود عضو 
ایرنا: رئیس مرکــز مدیریت پیوند و درمان 
بیماری های وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی گفت: سالانه سه هزار نفر به دلیل 
نبود عضو پیوندی فوت می کنند، در حالی که 
تقریبا ۳ عضو بیمار مرگ مغزی قابل اهدا 
است که با مدیریت صحیح پیوند می توان 
بیماران در نوبت انتظار را نجات داد. امیرحسام 
علیرضایی افزود: در کشور 5۴ درصد بیماران 
کلیوی، دیالیز و ۴۶ درصد پیوند می شوند. با 
توجه به ایمن بودن دیالیز صفاقی و به صرفه 
بودن هزینه های درمانی، باید تلاش کرد این 
نوع دیالیز برای بیماران افزایش یابد. در سال 
١۴00، در مجموع ١۲5۶۲ خدمت به 50۴۹ 
نفر از این بیماران در ۷۹ مرکز دندانپزشکی 
ارائه شده، ١5 دانشگاه از مجموع ۶۴ دانشگاه 
در طرح مقیمی دندانپزشکی شرکت می  کنند 
که به طور شبانه  روزی در روزهای تعطیل و 
غیرتعطیل این دانشگاه  ها به ارائه خدمات 

می پردازند.

وبا در مریوان؟
ایسنا: معاون بهداشتـــی دانشگاه علوم 
پزشکی استان کردستان از واکنش و پیگیری 
سریع دانشگاه علوم پزشکی در پی نشر خبر 
مشاهده مورد مشکوک وبا در مریوان خبر 
داد. فرزام بیدارپور، با اشاره به نقش ویژه مرز 
باشماق و اثرات آن از طریق ترانزیت و ورود 
و خروج مسافرین، افزود: کنترل بیماری در 
این مرز با غربالگری به موقع، سرعت عمل 
و ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به افراد 
مبتلا بسیار مهم و تاثیر گذار است. با حضور 
در مرز بین المللی باشماق شهرستان مریوان 
به صورت میدانی وضعیت موجود از نزدیک 

بررسی شده است. 

قاضی زاده هاشمی رئیس بنیاد شهید  پرده برداشت:

 اختلاس در بانک دی و موسسه کوثر

آرمان ملی-  محمدرضا محبوب فر-  
کارشناس حوزه سلامـــت: کشور های 
جهان یکی پس از دیگری از محدودیت ها و 
ممنوعیت های پاندمی کرونا خارج می شوند و 
نسبت به لغو رعایت پروتکل های بهداشتی اقدام 
می کنند. در حالی که تمامی محدودیت های 
کرونایی ورود به کشور ها لغو و حالا می توان 
با شرایطی مانند قبل از پاندمی کرونا به این 
کشور ها سفر کرد، افزایش موارد کووید١۹ در 
سراسر آمریکا سبب شده میزان پذیرش در 
بیمارستان ها به ویژه در بین بزرگسالان مسن 
و همچنین کودکان  رو به افزایش گذارد. مرکز 
کنترل و پیشگیری از بیماری آمریکا اعلام 
داشته که مطالعه روی شاخص های کرونا باید 
همچنان جدی گرفته شود و به همین منظور، 
مجوز سازمان غذا و داروی آمریکا، برای دریافت 
واکسن کرونای فایزر و مدرنا، از سوی کودکان ۶ 
ماهه تا 5 ساله آمریکایی صادر شده است. مرکز 
کنترل و پیشگیری از بیماری آمریکا، توصیه 
کمیته مشورتی رویه های ایمن سازی مبنی 
بر لزوم واکسینه شدن کودکان شش ماهه به 
بالا علیه کووید١۹ را پذیرفته و اکنون والدین 
و پرستاران کودک به منظور محافظت بهتر در 
برابر کووید١۹ می توانند کودکان شش ماهه 
تا پنج ساله خود را با واکسن های فایزر- بیون 
تک یا مدرنا واکسینه کنند. همه کودکان از 
جمله کودکانی که قبلا به کرونا مبتلا شده اند 
نیز بایستی واکسینه شوند. مراجع سلامت در 
ایالات متحده و سازمان بهداشت جهانی معتقد 
هستند که کاهش تمایل به تکمیل چرخه 
واکسیناسیون می تواند باعث بروز موج های 
بعدی بیماری شود. چه بسا گزارش می شود 
موج جدید کووید در اروپا و آمریکا ناشی از دو 
زیرواریانت امُیکرون آغاز شده است. در شرایطی 
که به اعتقاد کارشناسان، ایران در زمستان 
یا پیش از آن با پیک کرونا مواجه می شود، 
صحبت ها در رابطه با حذف ماسک از فضاهای 
سر باز به میان آمده است. آن طور که روز گذشته 
وزیر کشور اعلام کرد: تقلیل استفاده از ماسک 
درفضای عمومی منوط به تصمیم ستادکرونا 
است. وزیر کشور در خصوص تقلیل استفاده 
از ماسک در فضاهای باز غیر متراکم گفت: 
این موضوع باید در ستاد ملی مقابله با کرونا 

تصمیم گیری شود. احمد وحیدی افزود: در این 
خصوص دو نظر وجود دارد که باید در ستاد ملی 
مقابله با کرونا مورد بحث و بررسی قرار بگیرد. 
حتما در فضاهای بسته ماسک باید استفاده 
شود و همچنین برای کسانی که دچار نقص  
یا بیماری زمینه ای هستند استفاده از ماسک 
مورد تاکید است اما در فضاهای باز غیر متراکم 
ممکن است برای استفاده از ماسک امکان کمی 
تقلیل وجود داشته باشد که این موضوع مورد 
بحث قرار گرفت اما در ستاد ملی کرونا باید در 
خصوص آن تصمیم گیری شود.« وزیر کشور در 
بخش دیگری از صحبت های خود به موضوع حج 
اشاره کرد و افزود: »موضوع حج در این جلسه 
مورد بحث قرار گرفت، خوشبختانه در حال 
حاضر وضعیت خوبی داریم و پیش بینی های 
لازم انجام شده، حجاج در هتل ها هستند اما 
با بیمارستان های سعودی هماهنگ شده تا اگر 
لازم باشد انتقال به بیمارستان ها انجام شود اما 

تا به حال مساله خاصی نداشتیم.«
  ایران در محاصر پیک های کرونا

 افزایش موارد ابتلا به کرونا در بحرین، قطر، 
امارات، کویت، لبنان، عربستان سعودی، عراق، 
فلسطین، افعانستان، ایران و عمان به رغم کاهش 
انجام تست در کشور ها می تواند یک زنگ خطر 
باشد. در حوزه کشور های منطقه مدیترانه 
شرقی که ایران هم در آن حضور دارد، نسبت 
به هفته قبل، موارد هفتگی کرونا رشد 58 درصد 
داشته است. برخی شواهد محیطی حاکی از 
گردش ویروس جهش یافته دلتا در این منطقه 
دارد. روز های بدون فوتی کرونا در حالی در 

ایران جشن گرفته می شود که حجاج ایرانی 
به مدینه منوره و مکه مکرمه عزیمت کرده اند. 
در خبر ها به برخی سخت گیری های دولت 
عربستان در خصوص واکسن های زائران ایرانی 
و مبتلا نبودن آن ها به کرونا اشاره شده است. 
مرز زمینی عراق هم بدون ویزا برای زائران 
باز شده است و ویزای سفر زمینی به عراق به 
صورت رسمی برداشته شده و زائران می توانند 
در قالب کاروان های زیارتی از طریق مرز زمینی 
سفر کنند. اخبار جسته و گریخته ای منتشر 
شده است که نمونه گیری آزمایش کرونای 
حدود ۳0 درصد از مجموع ۴50 نفر از زائران 
مازندرانی عتبات عالیات که در روز های اخیر 
با سفر هوایی از مبدأ کشور عراق وارد فرودگاه 
دشت ناز شده اند، مثبت بوده که این رقم، زنگ 
خطر شیوع دوباره این ویروس خطرناک در 

کشور را به صدا درآورده است.. 
  آخرین آمار کرونا 

بنابر اعلام وزارت بهداشت، از دوشنبه تا سه 
شنبه ١8۷ بیمار کووید ١۹ در کشور شناسایی 
شدند و متأسفانه چهار بیمار نیز به دلیل این 
بیماری جان خود را از دست دادند. مجموع 
بیماران کووید١۹ در کشور به ۷ میلیون و 
۲۳5 هزار و ١۷5 نفر رسید. ۲۶۴ نفر از بیماران 
مبتلا به کووید١۹ در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. 
در حال حاضر 0 شهرستان در وضعیت قرمز، 0 
شهرستان در وضعیت نارنجی، ١0۶ شهرستان 
در وضعیت زرد و ۳۴۲ شهرستان در وضعیت 

آبی قرار دارند.

»آرمان ملی« کاهش پروتکل های اجتماعی و بهداشتی در کشور را بررسی می کند 

حذف ماسک از روی صورت ها؟ 
  موج بعدی کرونا در ایران؛ چه زمانی از راه می رسد

   پای چند چهره تاثیرگذار در میان است

 هزینه های تاج گل 
صرف مدرسه سازی 

وزیر آموزش و پرورش، ضمن 
قدردانی از ابراز همدردی و تسلیت 
درگذشت پدرش، از اقشار مختلف 
مردم، خیرین و مسئولان درخواست 
کرد، از ارسال هرگونه تاج گل و 
پلاکارد ترحیم خودداری کرده و 
هزینه های آن را صرف مشارکت در 
امر »مدرسه سازی« کنند. یوسف 
و  از شخصیت های حقیقی  نوری 
حقوقی، خیران مدرسه ساز و عموم 
مردم و آشنایان درخواست کرد از 
ارسال تاج  گل و پلاکارد تسلیت پرهیز 
نموده، به حضور و پیام تسلابخش 
خود بسنده کنند و در صورت تمایل 
نیز مبلغ مورد نظر را صرف امر خیر 
مدرسه سازی کنند. پویش »صحن 
حرم، مدرسه ام« در راستای ادای 
احترام به ساحت امام هشتم )ع( و 
نهادینه کردن فرهنگ  مدرسه سازی 
مردمی  مشارکت های  توسعه  و 
راه اندازی شده و در حال اجراست؛ 
شرکت در این پویش فرصت مناسبی 
برای مشارکت همه اقشار و نیک 

اندیشان در امر مدرسه سازی است. 


